
Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmødet tirsdag d. 18.02.25. kl. 18.30-21.00 

 
 

Deltagere: Catrine S. Jespersen, Iben Bødker, Thea Mukai, Søren Lund-Olsen, Jacob Froulund Nørmølle, Pil Birkefeldt 
Møller Pedersen, Helle Servé, Irene Bak; Berit Toft Hasselstrøm, Ajmal Dawar (8a), Søren Marcussen, Klavs Heltoft, Lone 
Grosen.  

Fraværende: Aya Wael Matar (8c) 

 Dagsorden 
Hvad handler punktet om, og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Ansvar 
 

1. Velkommen og sang. 
 

18.30 - Thea/ Søren 

2. Godkendelse af referat fra d. 10.12.24. (B) 
Er godkendt pr mail 

18.35 -  Thea 

3. Godkendelse af dagsorden. (B) 
Her nævnes også punkter til evt. 
 

-  Godkendt Thea 

4. Nyt fra ledelsen (O) 
Herunder opdatering af ordensreglerne 
 
 
 
 

18.40 Skolefest 
Det var dejligt at se så mange glade børn. Det nye 
tiltag med fælles spisning, så ud til at forløbe godt. 
Opbakningen så ud til at være stor. 
Billetsalg:  
0.-3. årg.: 607 stk. 
4.-6. årg.: 434 stk. 
7. -9. årg.: 152 stk. 
 
Gangarealer 
Der er en proces i gang, hvor områder bliver 
designet mhp. ”wayfinding” (farvelægning og 
markeringer på gange, der bl.a. skal medvirke til at 
besøgende bedre kan finde vej) 
 
Specialklasseelever 2025 
Skolen er i færd med at skabe et overblik over 
antallet af eksterne specialklasseelever. Pt. er der 
ingen kommende 0. årg.-elever, der er henviste. 
Det er usædvanligt. 
 
Udgiften til special klasse-elever er estimeret til at 
give underskud på 2,7 mio. i forhold til den 
bevilling skolen modtager. Endnu ikke alle disse 
elevers skolegang er afklaret, så underskuddet 
kan blive ½-1 mio. større.  
Der er ikke særligt for Hasle skole, da det samlede 
underskud i kommunen beløber sig til 132 mio. 
Byrådet har vedtaget at tilføre området 210 mio. 
over en 4-årig periode (ca. 50 mio. pr år). Dette er 
dog langt fra tilstrækkeligt. 
 
Forslag til reviderede ordensregler 
Skolens ordensregler er af skolens 
forretningsudvalg revideret og konsekvensrettet til 
forhold til de nye udearealer.  
Forslag til ændringer behandles derfor på 
kommende SB-møde. Bilag fremsendes 
  
Fælles Fodslaw 
Under hovedoverskriften: ”Fælles Fodslaw” har 
personalet på møder gennemgået skolens 
ordensregler mhp. fælles forståelse og ensretning 

Ledelsen 



i forhold til forventningerne til eleverne. De fælles 
aftaler er blevet sammenskrevet i et dokument.  
I tilknytning til dette har ledelsen i årets løb været 
afholdt møder med eleverne årgangsvis (nogle 
årgange samlet), hvor hovedlinjer i skolens 
forventninger er blevet opridset. 
Dokumentet fremsendes til bestyrelsen. 
  

5. Nyt fra SFO (O) 
Herunder status på, hvordan det går med 
’overgangstimen’ mellem skole og SFO 
 

18.55 Struktur pt.: 
12.45 – 13.05: Efter endt undervisning overtager 
en pædagog klasserummet i tidsrummet. 
13.05: Herefter starter SFO-aktiviteterne 
 
Ovenstående struktur har fungeret bedst i de 
yngste klasser. Der arbejdets med pædagogisk 
kvalificering af dette tidsrum.  
Derfor vil der senere på foråret – ca. efter påske 
ske nedenstående ændring: 
13.05-13.30:  Børnene fordeles på 5 stationer 
udenfor.  
13.30: De egentlige SFO-aktiviteter begynder 
samtidig. 
 

Søren M. 

6. Nyt fra medarbejdere (O) 
 

19.05 Skolefesten 
Det er det generelle indtryk, at skolefesterne 
forløb rigtig godt.  
Der er stor ros til 6. årgang, der både under 
forberedelserne og udførelsen af musicalen var 
meget engagerede ... og dygtige. 
 
Medarbejderrepræsentanter i skolebestyrelsen 
Repræsentanter i skolebestyrelsen vælges for ét 
år ad gangen. Der afholdes valg i foråret. 
 

Irene og 
Helle 

7. Nyt fra elevrådet (O) 19.15 Klassesammenlægning 
Lone Grosen har forespurgt elevrådet om deres 
syn på og oplevelser erfaringer med 
klassesammenlægninger. Der er givet flg. 
tilbagemeldinger: 
Negativt 
- Ikke trygt med ny lærer 
Positivt  
-  Nye venner  
Råd til procedure:  
- Sammenlægning skal ske så tidligt som muligt 
skoleforløbet, så man kan nå at lære de nye 
kammerater at kende 
- Der bør arrangeres ture for de nye klasser for at 
skabe et bedre sammenhold 
- Man vil gerne have medindflydelse på 
klassedannelsen (ønske kammerater) 
 
Tilbagemelding fra de store elevers skolefest 
Alt var en succes - både kasino, dansegulv, og 
mulighed for Myselfie-billeder 

Elevrådsrep 
 

8. Nyt fra forældre (O) 19.25 Fordybelsesdage (F-dage) 
Forældrerepræsentanter ønsker en debat om F-
dagenes berettigelse.  
Nogle af de mindste elever kan blive utrygge ved 
ændrede ringetider og skemaer.  
De ældste elever profiterer generelt mest af de 
alternative dage.  

Thea 
 



Nogle forældre mangler overblik over F-dages 
placering og varighed. Oplysninger om dette kan 
findes på link på forsiden af skolens hjemmeside: 
”Begivenheder og ferie”. Der er desuden et direkte 
link til oplysningerne på Aula i højre side.  
 
Punktet tages op på et kommende 
bestyrelsesmøde. 

9. Evaluering af skolefesten (D) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

19.35 Musicalen 
Super god musical. Lyden var ekstraordinær god i 
år. Ros til lydmanden. Virkelig godt, at elever blev 
inddraget i lærerbandet. Informationen til 
deltagende elever i bandet kunne dog være bedre.  
Desuden generel ros deltagende børn og 
personale for planlægningen. 
 
Fællesspisning/samvær for forældre i klasserne 
Spisning i klasselokalerne fungerede utroligt godt. 
Husk større affaldsspande i alle klasser. 
Større klarhed om, at forældre til børn på 
mellemtrinnet gerne må blive i lokalerne, når 
diskoteket for børnene starter. 
 
Mobiler og skolearrangementer 
Skal skolefester være mobilfrie? Det er et dårligt 
signal, at nogle elever (og forældre) sidder med 
mobilen tændt under forestillingen. Der skal i 
introen til festen fra scenen henstilles til, at dette 
ikke sker. 
Tændte mobiler hører f.eks. heller ikke hjemme 
under forårskoncerten. 
 
Forslag om de ældste klasser kunne stå for 
salgsboderne og tjene til klasseklasserne. 
 
0.-3. årg.  
Hallen virker stor for både børn og voksne  
- måske skilte med klassebetegnelse på bordene. 
- måske kan forældrene fordeles i to områder 
(diskotek for de lidt større et andet sted) 
Sluttidspunktet for de yngste klasser var 
passende. 

Ledelsen 

10. Opfølgning på miniundersøgelsen til 
skolefesten om skærmbrug, og aftale om 
det videre arbejde (D) 
Vedlagt er bilag med de udtalelser, der 
blev skrevet ned. 
 

19.45 Godt initiativ - konceptet kan anvendes igen 
Der er indkommet mange forskellige udtalelser, 
som vil blive anvendt i de kommende drøftelser 
som skærmbrug. 

Thea 

 PAUSE    
11. Et blik mod Forårskoncerten (D) 

Er der noget vi som skolebestyrelse gerne 
vil bidrage med? 
 

20.00 Skolen har fået produceret et banner, som sættes 
op uden for skolen til forårskoncerten. 
 
Bestyrelsen ønsker igen i år en bod. Der arbejdes 
videre, hvad boden kan formidle. 

Thea 

12. Princip for klassesammenlægning (D) 
Arbejdsgruppen fremlægger deres udkast. 
 

20.05 Udvalget er tæt på at være færdige med et forslag.  
Ved en klassesammenlægning er timing i forhold 
til kommunikation til forældre og børn vigtig. Det 
bør sikres, at forældre får information om en 
sammenlægning før/samtidig med deres børn. 
Der bør endvidere orienteres om, at en 
klassesammenlægning er resultat af en 
længerevarende proces med mange komplekse 

Pil, Berit, 
Søren O. 



overvejelser, hvor det pædagogiske personale ad 
flere omgange er inddraget.  
På grund af de mange hensyn anbefales det, at 
elever og forældre ikke inddrages i denne proces. 

13. Opstart på drøftelse af Folkeskolens 
Kvalitetsprogram, der er 'det nye' vi skal til 
at forholde os til (D) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

20.25 Kvalitetsprogrammet beskriver en række områder, 
hvor skolebestyrelsens har medindflydelse: 
 
Bestyrelsen kan vedtage principper for: 
- digital kommunikation 
- motion og bevægelse 
 
Bestyrelsen skal vedtage principper for: 
- anvendelsen af timebanken. 
 
Desuden skal bestyrelsen tage stilling til: 
- om der skal gives karakterer på 6. og 7. årg. 
- om en repræsenteret fra bestyrelsen skal deltage 
i skolens udviklingssamtaler 
-hvilke nye lokale valgfag, der skal tilbydes i 
overbygning. 
 
Derudover skal skolen tilbyde: 
- erhvervspraktik  
- juniormesterlære 
- teknologiforståelse, der senere bliver et valgfag 
 

Ledelsen 

14. Indkomne beskeder i skolebestyrelsens 
postkasse (O) 
 

20.40 Nogle etnisk danske elever har oplevet 
afstandtagen fra elever, der ikke har dansk 
baggrund (omvendt racisme). Skolen ser alvorligt 
på sådanne episoder, og opfordrer til, at der altid 
rettes henvendelse til enten klasselærer eller 
ledelse desangående. 
Emnet behandles på et senere 
bestyrelsesmøde. 
 
Henvendelse vedr. brug af skærme når der spises 
– specielt når der er vikarer eller lærere, som ikke 
er kernelærere. Der har tidligere været 
henvendelse vedr. dette. 
Emnet behandles på et senere 
bestyrelsesmøde i løbet af foråret 
 

Catrine 

15. Referat og kommunikation til forældre (O) 
 

20.50  Catrine 

16. Evt. (O) 
 

20.55 Iben har tidligere tilbudt skolen en række 
frugttræer og frugtbuske. De har et års tid været i 
”planteskole” i Ibens baghave. Nu er de modne til 
at få et nyt liv et sted på skolens grund.  
 
Iben har sørget for, at skolen modtager to 
énmand-trampoliner gratis. Det undersøges, hvad 
der kræves ift. faldunderlag. 
 
Rengøringen på skolen er yderst mangelfuld. Den 
har gennem en lang årrække været problematisk. 
Bestyrelsen retter en henvendelse til forvaltningen 
desangående. 
 
Trafikundervisning er en del af de timeløse fag på 
alle klassetrin. Ved skoleårets afslutning modtager 
skolen et spørgeskema: ”Kommunernes 
Trafiktest” desangående. 

Thea 



 
Næstformanden for Skole og Forældre tilbyder 
skolebestyrelser at give et oplæg om skolernes 
nye kvalitetsprogram. 
 
Skoleskyderi: Beredskabet ift. vold og overfald 
(herunder skoleskyderi) er en del af skolens 
beredskabsplan. Forholdsreglerne er beskrevet på 
de opslag, som hænger i alle skolens lokaler. 
Beredskabsplanen i forhold til brand trænes én 
gang årligt med både personale og elever. 
Beredskabsplanen ift. vold og overfald trænes 
også én gang årligt, men kun med personalet. 
Beredskabsplanen fremsendes til bestyrelsen. 

 

Næste møde er onsdag d. 19. marts 2025 kl. 16.30-19. 


